
P R O T O K Ó Ł    Nr  XXIV/2020
z   s e s j i    Rady  Gminy  Główczyce

z  dnia   17 grudnia   2020r.

…………………………………………………………………………………………………

Ad.1.1 

        Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Kwiatkowski przypominał, że  sesja jest utrwalana i
transmitowana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i  dźwięk i  jest   dostępna  w sieci
Internet, natomiast nagrania z sesji w biuletynie informacji publicznej i na stronie internetowej
Gminy.  Każdy kto uczestniczy w  sesji Rady Gminy wyraża   zgodę  na  przetwarzanie i
upublicznianie   swoich   danych   osobowych.   Przypomniał  o  konieczności  zachowania
reżimów sanitarnych.
  Następnie   P. Przewodniczący otworzył   XXIV sesję  Rady Gminy Główczyce.   Powitał
radnych  ,  Wójta  Gminy  P.  Danutę  May, Z-cę  Wójta  Rafała  Teterkę,   Skarbnika  Gminy
P. Mariolę Barna, Sekretarza Gminy P. Joannę  Lipczyńską,  radcę prawnego P. Małgorzatę
Ejsmont .
  Następnie stwierdził prawomocność obrad, gdyż na  ustawowy 15 osobowy skład Rady w
sesji  uczestniczy  15  radnych.  Radni  dodatkowo  potwierdzili  udział  w  sesji  w  systemie
głosowania.   
Ad.1.2                    
Powołanie sekretarza obrad
  Na sekretarza obrad w wyniku głosowania Radny Zenon Fir   został wybrany  jednogłośnie
15 głosami „za” , przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących”.

Ad.1.3

Zatwierdzenie porządku obrad 

  Do porządku obrad nie zgłoszono   innych wniosków.   P .Przewodniczący przeszedł do
realizacji porządku obrad o treści jak w przesłanym zaproszeniu:
  1)  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
  2)  powołanie  sekretarza obrad,
  3)   zatwierdzenie  porządku obrad,
  4) przyjęcie protokołu  z poprzedniej   sesji.
2. Informacja  o działalności Wójta  Gminy w   okresie międzysesyjnym. 
3.  Podjęcie  uchwał:

1) w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej
2) w sprawie uchwalenia  budżetu gminy Główczyce na 2021rok.
3)  w  sprawie zawarcia umowy z Powiatem Słupskim na realizację zadania pn. „Przebu-

dowa drogi powiatowej nr 1179G polegająca na wykonaniu chodników w miejscowo-
ściach Dargoleza i Pobłocie wraz z odwodnieniem” ,     

4)  w sprawie zmiany  w budżecie Gminy na 2020r. 
5) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego terenu obejmującego fragment miejscowości Izbica w gminie Główczy-
ce,

6) w  sprawie zniesienia formy ochrony przyrody drzewa uznanego za pomnik przyrody,
7) w sprawie  uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych na pomnikach

przyrody ,
8) w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości,
9) w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości,              



10)  w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości 
    11)  w sprawie   wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości,

4. Informacja z realizacji inwestycji i remontów prowadzonych w 2020r.
5. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej.
6. Informacja dotycząca  interpelacji i zapytań.   
7. Informacje,  wnioski  i  oświadczenia .  
8. Zamknięcie  sesji Rady Gminy.  

Ad. 1.4

Do protokołu z poprzedniej sesji Radni nie wnieśli uwag i protokół został przyjęty.

Ad. 2 
Informacja  o działalności Wójta  Gminy w   okresie międzysesyjnym

 P. Wójt   przedstawiła   informację  ze swej działalności  w   okresie międzysesyjnym.

Do informacji nie zgłoszono uwag i pytań.

 Ad. 3  
  Podjęcie uchwał   

P.  Przewodniczący nadmienił  ,  że  wszystkie  projekty  uchwał  analizowane  były  na
posiedzeniach Komisji Rady.
 Otwierając podpunkt 1  i  2     głosu udzielił   P. Skarbnik, która dokonała prezentacji projektu
uchwały w sprawie uchwalenia   wieloletniej prognozy finansowej  oraz przedstawiła   opinię
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku  zawartej w uchwale  Nr
252/g224/F/III/20  z  dnia  9  grudnia  2020r.  o  projekcie  uchwały  o  Wieloletniej  Prognozie
Finansowej Gminy Główczyce na lata 2021-2033 - kserokopia w załączeniu.

Następnie    Członek Komisji   Budżetu,  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego Radny Michał
Matkowski   przedstawił  pozytywną   opinię   Komisji   w sprawie  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej  oraz opinię dotyczącą  budżetu gminy na 2021r.- opinia stanowi załącznik do
niniejszego protokołu. 

Radny Jerzy Mańkowski porównując kwoty wydatków na administrację publiczną i  na oświatę
zwrócił uwagę na planowany znaczny wzrost i zapytał z czego to wynika. 

Odpowiadając  P.  Skarbnik powiedziała,  że  najprawdopodobniej  Radny  porównuje   
uchwałę budżetową, która została podjęta na początek tego roku. Zaznaczyła, że uchwalając
budżet  na  2020r.  wydatki  wynosiły  ponad czterdzieści  osiem milionów trzysta  czterdzieści
osiem tysięcy czterysta trzydzieści trzy zł, natomiast na dzisiaj 55.203.329,20. Podkreśliła, że
nie  można  porównywać  pierwotnego  budżetu  bo  konstruując  budżet  do  15  listopada
posługujemy  się  kwotami,  które  są  w  danym  momencie  planowane  w  poszczególnych
rozdziałach.
W tej chwili w administracji mamy  4.843.218,36 natomiast w uchwale budżetowej tego roku
3.792,071.  Kończąc  swą  wypowiedź  P.  Skarbnik  podkreśliła,  że   do  budżetu  na  2021r.
bierzemy pod uwagę plan na koniec października. Na zapytanie Radnego czy w oświacie jest
tak samo P. Skarbnik potwierdziła, że jest na takiej samej zasadzie.

Na uwagę  Radnego Jerzego Mańkowskiego,  że  miały być oszczędności  w oświacie  P.Wójt
powiedziała,  że  dzieją  się   rzeczy  na  które  jako  samorząd  nie  mamy  wpływu.  Szukamy
oszczędności,  racjonalizujemy  wydatki.  Niestety  wzrasta  płaca  najniższa  o  200zł,  a  płace



nauczycieli  wzrastają  o  6%.   W  przypadku  pracowników  obsługi  daje  nam  to  kwotę
209.486,35, skutki  wzrostu płac nauczycieli  wynoszą 596.890,63. Jeżeli zsumujemy to jest to
kwota prawie 800 tys.zł.

Do   projektu  uchwały   w  sprawie  uchwalenia    Wieloletniej  Prognozy   Finansowej  nie
zgłoszono  uwag i pytań.  P. Przewodniczący przeprowadził głosowanie imienne.  W wyniku
głosowania  uchwałę  w sprawie  uchwalenia   Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Rada
Gminy  przyjęła jednogłośnie 15 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących”.
Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
Uchwała została opatrzona   Nr  XXIV/210/20 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Następnie  P.Przewodniczący poprosił  o  przedstawienie  założeń  do  projektu  budżetu   oraz
krótką prezentację uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 2021r. i głosu udzielił  P.Wójt ,
która  omówiła planowane dochody  i wydatki   budżetu gminy na 2021r.:                            1)
dochody budżetu gminy   45.526.526,22 zł,  
2) wydatki budżetu gminy
3) deficyt planowany  w kwocie -   9.650.896,09  zł, który  przewiduje się pokryć   kredytem
długoterminowym i pożyczkami.

Na  planowane  dochody  budżetu  składają  się  m.innymi  dochody  bieżące   w  kwocie
45.059.148,48 i tu  P.Wójt przedstawiła najwyższe pozycje dochodów jak:
 -dochody z podatków i opłat lokalnych 6.138,473zł 
- dochody z PIT 4.168.137 zł
- z tytułu opłaty za odpady komunalne 1.518.347zł
Dochody  z  udziałem  unii  europejskiej  w  kwocie  146.247,74  tj   dofinansowanie  projektu
partnerskiego „Kajakiem przez  Pomorze”.  Te środki  zostały  zwiększone i  już  wpłynęły  na
konto gminy- 5,5mln zł z przeznaczeniem na budowę oczyszczalni w miejscowości Zgojewo
oraz sieci kanalizacji sanitarnej dla miejscowości Zgojewo i Żoruchowo.
Różnica w subwencji oświatowej w stosunku do roku 2020 wynosi na plus 10.590zł, natomiast
w podatku PIT na minus 32.744zł.
Omawiając  planowane wydatki  budżetu  w kwocie   55.177.422,31  zł,  P.Wójt  przedstawiła
kwoty i  wskaźnik procentowy poszczególnych wydatków m.innymi  wydatki  na inwestycje tj
19,83%, na oświatę  28,41%, na  pomoc społeczną 31,05%, na kulturę 3,93% ,  natomiast
wskaźnik na administrację wynosi  8,67%. Planowane  kwoty dopłat ze środków  Rady Gminy
m.innymi  do oświaty  5.241,122 zł , na  pomoc społeczną 2.623.682 zł, na kulturę   1.859.445
zł, na mieszkania komunalne 68.848zł, na cmentarze komunalne 77.448 zł,  na składkę na Izby
Rolnicze  34.344 zł, dotacja na zabytki 50.000zł, dotacja na stowarzyszenia 50.000 zł ,   dotacja
na kluby sportowe 150.000 zł .                                                                        P.Wójt
przedstawiła  również  planowane  do  realizacji  inwestycje  m.innymi:  budowa  przystani
kajakowej w ramach projektu „Kajakiem przez Pomorze”, kontynuacja  budowy kanalizacji
sanitarnej Wolinia, Cecenowo, Pobłocie , budowa oczyszczali w Zgojewie oraz sieci kanalizacji
dla  miejscowości  Zgojewo -   Żoruchowo-  tu  otrzymaliśmy dofinansowanie  bezzwrotne  w
wysokości   5,5  mln  zł,  jeżeli  środki  zostaną  mogą  być  wydatkowane  na  inne   koszty
majątkowe.  Kontynuowana  będzie  budowa  sieci  wodociągowej  Żelkowo-  Żoruchowo  –
Zgojewo –Zgojewko, budowa parkingu przy miejscowości Izbica wzdłuż drogi powiatowej na
terenach kowrowskich, które zostały przekazane gminie  okres 10 letni na stworzenie  terenu
rekreacyjnego  na  budowę  parkingu.  Tu  P.Wójt  przypomniała,   że  okres  ten  minął  ,  ale
będziemy  zabiegali  chociaż  o  wyłączenie  terenu   na  którym  stworzymy  parking  ,  tereny
rekreacyjne. 



P.Wojt omówiła również inne zadania inwestycyjne ujęte w załączniku nr 2a projektu uchwały
budżetowej.
 P. Skarbnik  przedstawiła opinię  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w
Gdańsku  zawartej w uchwale   Nr 253/g224/P/III/20 z dnia 9 grudnia 2020r. w sprawie
opinii  o  projekcie  uchwały  budżetowej  gminy  Główczyce   na  2021 rok  oraz   możliwości
sfinansowania deficytu - kserokopia w załączeniu.

P. Przewodniczący poinformował o złożonej   autopoprawce do projektu budżetu na 2021r. i
poprosił P. Skarbnik  o jej przedstawienie. P. Skarbnik odczytała treść autopoprawki, gdzie w §
5 pkt kwotę 117.900,00 zastępuje się kwotą 117.319,00 zł- dotyczy rezerwy ogólnej. W tym
samym paragrafie w pkt 2 kwotę 135.300,00 zastępuje się kwotą135.881,00 dotyczy rezerwy
na  zarządzanie  kryzysowe.  Nadmieniła,  że  autopoprawka  uwzględnia   zalecenie  RIO,  aby
wykazanie nieprawidłowości  wyeliminować  przed uchwaleniem budżetu gminy

Na uwagę  Radnego Mariusza Dysia, że w projekcie  nie ma nic na temat budowy  II etapu
drogi do Gostkowa i chciałby, aby P.Wojt to wyjaśniła. 

P.Wójt powiedziała,  że  w  momencie  kiedy  opracowywany  był  projekt  budżetu  nikt  nie
wiedział,  że  taka  kwota  wpłynie  do  budżetu.  Gdybyśmy  taką  wiedzę  posiadali,  to  już
w projekcie budżetu  II etap budowy tej drogi mógłby być  ujęty. P.Wójt nadmieniła, że tak jak
mówiła na posiedzeniach połączonych Komisji  sytuacja finansowa pozwala, aby tę inwestycję
kontynuować, ale decyzję musi podjąć Rada, pracownik otrzymał już zlecenie, aby zająć się
tym zadaniem.
Na zapytanie Radnego Zenona  Fira  w sprawie  oświetlenia w Dargolezie P.Wójt wyjaśniła, że
jeżeli chodzi o drogi gminne, to nie ma potrzeby wprowadzania inwestycji do projektu budżetu,
bo o ilości lamp decyduje właściciel. W tym miejscu  P.Wójt  wspomniała o inwestycji, gdzie
przy drodze gminnej w kierunku  4 budynków  zainstalowano 22 lampy i podkreśliła, że na
takie inwestycje nas nie stać.

Radny Michał Matkowski powiedział, że nie chce zadawać pytań, bo myśli, że  6,5 godziny
obradowania na najpierw na Komisji Finansów później na posiedzeniu Wspólnym, gdzie temat
był wnikliwie analizowany, że nie ma sensu powielania pytań. Chciałby tylko powiedzieć, że
P.Wójt podeszła bardzo skromnie do kwestii pozyskania  5,5 mln zł.  Jako członek Komisji
Finansów uważa, że P.Wójt  należy się publiczne  uznanie, bo dla gminy Główczyce zdobyła
naprawdę  duże  pieniądze.  W nawiązaniu  do  wypowiedzi  P.Wójt  odnośnie  remontów  dróg
gminnych Radny wyraził nadzieję, że pozostali mieszkańcy wcześniej czy później  doczekają
się  tych remontów.

Radna Jagoda Sidor  zapytała czy budżet szkoły został zwiększony o remont, modernizację
szatni w Pobłociu.
P.Wójt odnosząc  się  do  powyższego powiedziała,  że  nie  ma potrzeby zwiększania  budżetu
szkoły, potrzebą jest racjonalizowanie wydatków . Jeżeli zabraknie pieniędzy w budżecie, to na
pewno do tego zadania dołożymy. Na ten czas remont szatni, która należy do szkoły będzie
robiony.

Po  wyczerpaniu  dyskusji  P.  Przewodniczący przeprowadził   głosowanie  autopoprawki,  w
wyniku  czego  autopoprawka  została  przyjęta  15  głosami  „za”,  przy  0  „przeciwnych”  i  0
„wstrzymujących”.
Następnie  P.  Przewodniczący przeprowadził  głosowanie projektu    uchwały    w  sprawie
uchwalenia budżetu gminy Główczyce  na 2021r.



Do  projektu  uchwały   nie  zgłoszono  uwag i  pytań.    W wyniku głosowania  imiennego
uchwałę  w  sprawie  uchwalenia   budżetu  gminy  na  2021r.   Rada  Gminy   przyjęła
jednogłośnie  15  głosami  „za”,  przy  0  „przeciwnych”  i  0  „wstrzymujących”.  Protokół
głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
Uchwała została opatrzona   Nr   XXIV/211/20 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

P.Wójt  podziękowała  za  okazane zaufanie  i  zapewniła,  że  będzie  robiła wszystko,  aby wspólnie
wpływać na poprawę jakości  życia mieszkańców , a także na wygląd gminy i jej atrakcyjność.

P.  Przewodniczący ogłosił  10  min.  przerwę.  Po  wznowieniu  obrad   poinformował  o
zmniejszeniu  składu Rady do 14 , wybył  Radny Kazimierz Hliwski. 

Ad. 3. 3  
P.  Przewodniczący przeszedł  do  realizacji  powyższego  punktu  porządku  obrad-  podjęcie
uchwały  w  sprawie  zawarcia umowy z Powiatem Słupskim na realizację zadania pn.
„Przebudowa  drogi  powiatowej  nr  1179G  polegająca  na  wykonaniu  chodników  w
miejscowościach Dargoleza i Pobłocie wraz z odwodnieniem” ,                           
Zapytał  o  uwagi  i  pytania do projektu uchwały.  Przypomniał,  że  projekt  omawiany był na
posiedzeniu Komisji. 
Do   projektu  uchwały   nie  zgłoszono   uwag  i  pytań.  P.  Przewodniczący przeprowadził
głosowanie imienne.  W wyniku głosowania uchwałę  w sprawie jw.   Rada Gminy  przyjęła
jednogłośnie  14  głosami  „za”,  przy  0  „przeciwnych”  i  0  „wstrzymujących”.  Protokół
głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
Uchwała została opatrzona   Nr  XXIV/212/20 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 3. 4   
P. Przewodniczący głosu udzielił  P. Skarbnik , która dokonała prezentacji  projektu uchwały w
sprawie zmiany w budżecie gminy na 2020r.

Do   projektu  uchwały   nie  zgłoszono   uwag  i  pytań.  P.  Przewodniczący przeprowadził
głosowanie imienne.  W wyniku głosowania uchwałę  w sprawie  zmiany w budżecie gminy
na 2020r.
 Rada  Gminy   przyjęła  jednogłośnie  14  głosami  „za”,  przy  0  „przeciwnych”  i  0
„wstrzymujących”.  Protokół  głosowania  imiennego  stanowi  załącznik  do  niniejszego
protokołu.   
Uchwała została opatrzona   Nr  XXIV/213/20 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 3. 5  
Przystępując  do  realizacji  podjęcia  uchwały   w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia
zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  terenu  obejmującego
fragment miejscowości  Izbica w gminie Główczyce  P.  Przewodniczący zapytał o uwagi  i
pytania do projektu uchwały.
Radni nie  zgłosili do  projektu   uwag i pytań.  P. Przewodniczący przeprowadził głosowanie
imienne.  W wyniku głosowania uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  terenu  obejmującego  fragment
miejscowości Izbica w gminie Główczyce Rada Gminy  przyjęła jednogłośnie 14 głosami
„za”,  przy 0 „przeciwnych” i  0 „wstrzymujących”.  Protokół głosowania imiennego stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.   
Uchwała została opatrzona   Nr  XXIV/214/20 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 3. 6 



Przystępując do realizacji tego punktu porządku obrad  P. Przewodniczący zapytał o uwagi i
pytania do  projektu  uchwały    w  sprawie zniesienia  formy ochrony przyrody drzewa
uznanego za pomnik przyrody.

Do   projektu  uchwały   nie  zgłoszono   uwag  i  pytań.  P.  Przewodniczący przeprowadził
głosowanie imienne.  W wyniku głosowania uchwałę  w  sprawie zniesienia formy ochrony
przyrody drzewa uznanego za pomnik przyrody  Rada  Gminy   przyjęła  jednogłośnie
14 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących”. Protokół głosowania imiennego
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
Uchwała została opatrzona   Nr  XXIV/215/20 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 3. 7  
P.  Przewodniczący przystąpił  do  realizacji  podpunktu  dotyczącego  podjęcia  uchwały
w  sprawie   uzgodnienia  przeprowadzenia  zabiegów  pielęgnacyjnych  na  pomnikach
przyrody.
 
 Na zapytanie  Radnego Mariusza  Dysia o przybliżony koszt zabiegów pielęgnacyjnych , w
trakcie  dyskusji  odpowiedział  Z-ca  Wójta  wskazując,  iż  wcześniej   za  wykonane  zabiegi
pielęgnacyjne na kilku drzewach płaciliśmy ok. 12 tys. zł.
Do  projektu uchwały  nie zgłoszono  uwag i innych pytań wobec czego  P. Przewodniczący
przeprowadził głosowanie imienne.  W wyniku głosowania uchwałę w sprawie  uzgodnienia
przeprowadzenia  zabiegów  pielęgnacyjnych  na  pomnikach  przyrody   Rada  Gminy
przyjęła jednogłośnie 14 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących”. Protokół
głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
Uchwała została opatrzona   Nr  XXIV/216/20 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 3. 8 
P.Przewodniczący przechodząc  do  realizacji  podpunktu  8  podjęcie  uchwały w  sprawie
wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości, ( dotyczy lokalu nr 1 w
budynku  nr  3  w  Dochowie),    głosu  udzielił  Przewodniczącemu  Komisji  Rolnictwa  i
Gospodarki  Komunalnej  Radnemu Mariuszowi  Dysiowi,  który  powiedział,  iż  na  podstawie
oględzin  nieruchomości ,  rozmów z lokatorami ( z dnia 19.11.2020r.)  Komisja proponuje
zastosowanie 40%  bonifikaty od ceny  wartości  oparatu szacunkowego dla wszystkich – 4
mieszkań w  Dochowie proponowanych dzisiaj do sprzedaży. 

Następnie    projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny
nieruchomości, ( dotyczy lokalu nr 1 w budynku nr 3 w Dochowie), do którego nie zgłoszono
uwag i pytań  P.Przewodniczący poddał pod głosowanie.
W wyniku głosowania imiennego uchwałę w powyższej w sprawie Rada Gminy  przyjęła  13
głosami „za”,  przy 0 „przeciwnych” i  1 „wstrzymującym”.  Protokół  głosowania imiennego
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
Uchwała została opatrzona   Nr  XXIV/217/20 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 3. 9  
Przechodząc do kolejnego projektu uchwały P.Przewodniczący zapytał o uwagi i pytania do
projektu    uchwały  w  sprawie   wyrażenia  zgody  na  udzielenie  bonifikaty  od  ceny
nieruchomości, ( dotyczy lokalu nr 3 w budynku nr 3 )
Do   projektu  uchwały   nie  zgłoszono   uwag  i  pytań.  P.  Przewodniczący przeprowadził
głosowanie  imienne.   W  wyniku  głosowania  uchwałę   powyższej  w  sprawie 
 Rada Gminy  przyjęła 13 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 1 „wstrzymującym”. Protokół
głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   



Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
Uchwała została opatrzona   Nr  XXIV/218/20 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 3. 10 
P. Przewodniczący zapytał  o  uwagi  i  pytania do  projektu  uchwały  w sprawie  wyrażenia
zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości, ( dotyczy lokalu nr 4 w budynku    nr
3 )
Do   projektu  uchwały   nie  zgłoszono   uwag  i  pytań.  P.  Przewodniczący przeprowadził
głosowanie imienne.   W wyniku głosowania uchwałę  w sprawie  jw. Rada Gminy przyjęła
13 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 1 „wstrzymującym”. Protokół głosowania imiennego
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
Uchwała została opatrzona   Nr  XXIV/219/20 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 3. 11 
Przechodząc  do  realizacji  ostatniego  podpunktu  odnośnie  tj  podjęcia uchwały  w  sprawie
wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości, ( dotyczy lokalu nr 3 w
budynku nr 4) P.Przewodniczący  zapytał  o  uwagi  i  pytania  do  proponowanego  projektu
uchwały.
Do   projektu  uchwały   nie  zgłoszono   uwag  i  pytań.  P.  Przewodniczący przeprowadził
głosowanie  imienne.   W wyniku  głosowania  uchwałę  powyższej  w sprawie  Rada  Gminy
przyjęła 13 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i  1 „wstrzymującym”. Protokół głosowania
imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
Uchwała została opatrzona   Nr  XXIV/220/20 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

.
 Ad. 4
 P.Wójt  przedstawiła Informację z realizacji inwestycji i remontów prowadzonych w 2020r.
i tak:
- zostały zakończone i rozliczone inwestycje związane z kanalizacją w miejscowości Warblino-
Szczypkowice oraz Ciemino –Zgierz - Izbica .  Środki, które powinny wrócić do gminy już
wróciły.
-  zakończony został I etap remontu drogi gminnej w miejscowości  Gostkowo,
- kończy się inwestycja przebudowy drogi powiatowej z Podola Wielkiego do Pobłocia. W dniu
dzisiejszym zostanie  na mocy porozumienia zostanie rozszerzona o dodatkowe chodniki  w
miejscowości Dargoleza- 246 mb i Pobłocie-492 mb, tych chodników nie było w projekcie i
mieszkańcy wielu budynków byliby ich pozbawieni . Przy partycypacji kosztów 50:50 powiat
wprowadził to zadanie do budżetu, a my wyraziliśmy zgodę,
-  kolejny  temat  to  remont  drogi  wojewódzkiej  213,  choć  nie  dotyczy  nas  bezpośrednio
finansowo,  to  jesteśmy  mocno  zaangażowani   w  staraniach  o  kontynuację  remontu,  który
zatrzymał się na skrzyżowaniu w Główczycach. 
- w tym roku rozpoczęły się kolejne inwestycje wodno-kanalizacyjne. Budowa wodociągu dla
miejscowości Żoruchowo - Żelkowo za rzeką wraz z rozbudową  stacji  uzdatniania wody.
Kontynuowana jest kanalizacja w miejscowości Wolinia.
Remonty, bieżące  naprawy głównie dotyczyły  naszych dróg gminnych i były realizowane w
rejonach : Izbica, Izbica-Lisia Góra, Rzuski Las- Rzuszcze,  Rzuszcze-Wykosowo, Główczyce-
droga koło Biedronki,  droga koło Spółki  Rolnej,  w Klęcinie,  w Wielkiej  Wsi   na odcinku
Wielka Wieś- Dochowo, w Warblinie , na drodze ze Szczypkowic do Dachówka, w Skórzynie,
w Rumsku, Siodłoniu, w Pobłociu- droga koło ochotniczej straży pożarnej. Przeprowadzony



był też remont drogi Wykosowo-Przebędowo, a w samym Przebędowie została zabezpieczona
przed osuwaniem skarpa, którą mieszkańcy wykorzystywali na ogródki.
Aktualnie realizowany jest remont drogi przy szkole w Żelkowie. P.Wójt powiedziała, że  duże
inwestycje nie są zauważalne, odczuwalne przez mieszkańców, chcemy więc położyć nacisk,
aby tworzyć w miejscowościach coś co poprawi nie tylko jakość , ale i bezpieczeństwo życia
mieszkańców  i  atrakcyjność  miejscowości.  Kończąc  swą  wypowiedź  P.Wójt  zachęciła
mieszkańców gminy do zapoznania się z Wieściami gminnymi, w których szerzej opisane są
działania jakie  chcielibyśmy realizować w najbliższym czasie. 

Na zapytanie Radnego Józefa Łaby o ulicę Cichą P.Wójt powiedziała, że został zlecony bieżący
remont.  Tam  na  ten  czas  nie  planuje  się  ani  drogi  betonowej,  ani  asfaltowej.
Więcej pytań nie było  P. Przewodniczący przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku
obrad.
Ad. 5  
Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej
               Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  Radna  Marianna  Kwiatkowska   przedstawiła
 Sprawozdanie  Komisji  Rewizyjnej  z  przeprowadzonych  kontroli  w  roku  2020.  –  do
sprawozdania nie zgłoszono uwag i pytań, stanowi ono  załącznik do niniejszego protokołu

Ad. 6   Informacja dotycząca  interpelacji i zapytań . 
P. Przewodniczący powiedział,  że w okresie międzysesyjnym , ani  w dniu dzisiejszym nie
wpłynęły żadne zapytania i  interpelacje  .
Radny Jerzy Mańkowski w punkcie tym zwracając się do P.Wójt powiedział, że od „szkoły”      
w  Warblinie w kierunku P. Pupko nie można przejść ponieważ jest  zdewastowany mostek i 
droga.

P.Wójt odpowiedziała, że temat zna, zniszczenia dokonały pojazdy wywożące  drewno, w tej
sprawie występowała do  P. Nadleśniczej, która twierdzi, że nie ma możliwości zadziałania w
tej sprawie. Trzeba podjąć działania, aby umożliwić mieszkańcom dojazd  do domów.

Radna Krystyna Śpiewak powiedziała, że otrzymała zapytanie od mieszkańców Będziechowa
czy gmina ma coś do wieży w Będziechowie. Ponieważ został zmieniony kierunek światła ,
które  teraz  świeci  mieszkańcom w okna  ,  a  ci  mieszkańcy,  którzy  mieszkają  bliżej  wieży
bardziej  chorują.

Z-ca Wójta  zapewnił, że zgłosimy ten problem dodając, że są to światła przeszkodowe, które 
muszą być zamontowane ze względu między innymi na niski ruch lotniczy.
Radny Jerzy Mańkowski  powiedział, że coraz więcej osób ogląda sesje i nie wiedzą o czym się
mówi, wypadałoby powiedzieć  dwa trzy zdania o uchwałach.
P. Przewodniczący przypomniał, że ze strony radnych  były uwagi, że sesje długo trwają i padł 
wniosek, aby nie powielać omówionych  materiałów . Na sugestię Radnego Jerzego 
Mańkowskiego, aby szerzej omawiać materiały na sesjach P. Przewodniczący przypomniał, że 
zawsze pyta  o uwagi i   zapytania . I  jeśli radni czegoś nie rozumieją, chcą szerszego 
wytłumaczenia  to  pytają Jeśli pytań nie ma to przechodzimy do głosowania.                             
P. Przewodniczący zapewnił, że do tematu wrócimy na Komisji.



Ad. 7 Informacje,  wnioski  i  oświadczenia                                                                                

P. Przewodniczący poinformował  o piśmie-petycji  złożonej  przez  3  mieszkańców naszego
województwa w  sprawie podjęcia uchwały  zobowiązującej Rząd RP do uzyskania pisemnych
gwarancji  ze  strony  producentów  szczepionek,  że  w  przypadku  powikłań  gotowi  są  do
poniesienia   kosztów  prawnych  i  finansowych   wystąpienia   niepożądanych  odczynów
poszczepiennych,  po  czym  P.  Przewodniczący   głosu  udzielił  Przewodniczącej  Komisji
Oświaty, Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Publicznego Jagodzie   Sidor, która odczytała
treść petycji i przekazała  Radnemu Michałowi Matkowskiemu- Przewodniczącemu Komisji
Skarg, Wniosków i Petycji

Z-ca Wójta  nadmienił, że sołtysi którzy mają z nami kontakt  również w trakcie  sesji, dzisiaj
nie zgłosili  uwag , tylko Sołtys z Dargolezy zgłosił, że  firma, która wykonuje remont drogi,
prawdopodobnie   uszkodziła  murek  kapliczki.  Z-ca  Wójta  zapewnił,  że   już  udzielił
odpowiedzi, że sprawa zostanie  zbadana i przekazana do nadzoru.
P.Wójt powiedziała,  że  Krajowy  Ośrodek  Wsparcia  Rolniczego   zwrócił  się  z  prośbą  o
przekazanie informacji dotyczącej popytu na grunty rolne ze strony miejscowych  rolników
indywidualnych,  którzy  są  zainteresowani  powiększaniem  swoich  gospodarstw.   P.  Wójt
nadmieniła, iż  w  przerwie rozmawiała z Przewodniczącym  komisji merytorycznej i  prosi
Komisję o pilotowanie tej sprawy.
Przewodniczący Komisji Mariusz Dyś  powiedział, że Komisja przyjęła sprawę do wiadomości
i się nią zajmie.

 Ad. 8  
P. Przewodniczący oraz P. Wójt złożyli  radnym, sołtysom , mieszkańcom gminy życzenia z 
okazji Bożego Narodzenia  oraz  życzenia noworoczne.
Po wyczerpaniu  porządku  obrad  P.Przewodniczący podziękował za udział w sesji i  zamknął 
24  sesję  Rady Gminy o godzinie 12:52

Całościowy zapis obrad znajduje się pod adresem: ug.glowczyce.ibip.pl

Przewodniczący Rady Gminy

      Arkadiusz Kwiatkowski  

Protokołowała: 

Zofia Jaroszewicz
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